
KOHTLA-JÄRVE KOOLINOORTE LOOMEMAJA  

ÕPPENÕUKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL nr 8

Kohtla-Järve                                                                                                           12.06.2024. a

Koosoleku algus kell 10.35 ja lõpp kell 12.20

Õppenõukogu koosoleku juhataja: Roman Rikas (direktor)

Protokollija: Erika Jazõkova (direktori abi-asjaajaja)

Koosolekust võtsid osa: Gradislava Jušmanova, Vladlena Nikiforova, Ljudmilla Rodionova, 
Tatiana Levina, Tatjana Burljajeva, Pjotr Dzjuba, Martin Burak, Irina Gorohhova, Andrei Genin, 
Tatjana Tarakanova, Tamara Lidovskaja, Olga Arik, Svetlana Serova, Olena Yukish, Diana 
Semiyanova, Natalja Abramova, Jelena Epinatjeva (kokku 17 inimest)
 
Puudusid, kuid andsid oma volituse üle volikirjaga: Maria Kalko, Tamara Khandeshina, 
Darja Lukatsevitš, Katrin-Liis Seppenen, Igor Lumbe (kokku 5 inimest)

Puudusid mõjuvatel põhjustel: Linda Ait, Inna Tolsa

Kutsutud: infojuht Evelina Seppenen
  
Koosolekul osalejate nimekiri lisatud.

Päevakord:
1. 2023/24. õppeaasta tegevusaruande tutvustamine ja ühisarutelu käigus täiendamine
2. Huviringide uued õppetasud ja soodustused
3. Muudatused õpilaste vastuvõtmises, kes ei ole Kohtla-Järve linna elanikud rahvastikuregistri 
järgi
4. Muudetud õppekavade (keraamikaring, tantsuring “Arabesk”, breiktantsuring “Mad Masters 
Crew”, õmblusring “Stiil”, muusikastuudio) kinnitamine
5. 2023/24. õppeaasta tulemused, statistika, õppetasud, töödokumentatsioon, tarifikatsiooni 
läbiviimine, rühmade õppeplaanide koostamine, töökoormused
6. Ürituste plaan 2024/25. õppeaastaks
7. Õpilaste järgmistele kursustele üleviimise otsustamine
8. Muud küsimused, jooksvad arutelud

Roman Rikas: Päevakorra esimest punkti on muudetud, sõna “kinnitamine” on asendatud 
sõnaga “tutvustamine”, kuna 2023/24. õppeaasta tegevusaruande kinnitamine toimub järgmisel 
õppenõukogu koosolekul. Teen ettepaneku võtta vastu õppenõukogu koosoleku päevakord 
muudetud kujul.

Poolt: 17 + 5 volikirjaga
Vastu: 0
Erapooletud: 0



1. päevakorrapunkt: 2023/24. õppeaasta tegevusaruande tutvustamine

KUULATI:

Roman Rikas: Tegevusaruannet praegu veel kinnitada ei saa, sest dokument tuleb täiendada 
andmetega tänase õppenõukogu koosoleku kohta ning ühisarutelu käigus tekkinud mõtetega 
kõnealuse faili XIII peatüki osast tulenevate eesmärkidega. Tegevusaruande põhipunktid 
tuginevad KNLM põhimäärusele ja arengukavale  2023-2026. Me ei ole veel jõudnud välja 
töötada sisehindamise metoodikat, seega teeme seda järgmisel õppeaastal.

Suurem osa tegevusaruandest koosneb statistilistest andmetest, mis said juhtkonna poolt 
olemasolevate andmete põhjal faili eelnevalt juba sisestatud.

Alljärgnevalt toimus arutelu tegevusaruande täiendamise osas õppenõukogu liikmete poolt 
laekunud ettepanekute põhjal.

Olga Arik: Loomemajas ei ole õpetajate tuba.

Roman Rikas: olen antud probleemist teadlik ning leian samuti, et meie asutuses peaks kindlasti 
olema õpetajate tuba, kus õpetajad saavad omavahel mõtteid ja parimaid praktikaid jagada, mis 
tagab tõhusa koostöö kõikide osapoolte vahel. Vabad ruumid hetkel puuduvad, seega peab kõik 
ruumid kriitilise pilguga üle vaatama ja kaaluma erinevaid variante. Loomemaja ruumide 
ümberkorraldamise, sh tulevase õpetajate toa asukoha kohta ootan ettepanekuid järgmiseks 
õppenõukogu istungiks.

OTSUSTATI: Võtta informatsioon teadmiseks.

2. päevakorrapunkt: Huviringide uued õppetasud ja soodustused

KUULATI:

Roman Rikas: Igal õpetajal oli võimalus teha enda ettepanekuid uute õppetasude ja soodustuste 
kohta. Praeguseks on dokument valmis ja taotlus KNLM õppetasude ja soodustuste muutmise 
kohta on saadetud Kohtla-Järve Linnavalitsusse. Tuletan meelde, et enam ei ole võimalik midagi 
muuta.

Olga Arik: Huviringide õppemaks tõuseb vähesel määral meie linnas registreeritud lastele ja 
neile laienenud soodustused jäävad samaks. Huviringide õppemaks teiste omavalitsuste elanikele 
on kõrgem ja soodustusi neile ette nähtud ei ole. Õpilasi teistest omavalitsustest on meil praeguse 
seisuga 54.

OTSUSTATI: Võtta informatsioon teadmiseks.

3. päevakorrapunkt: Muudatused õpilaste vastuvõtmises, kes ei ole Kohtla-Järve linna elanikud 
rahvastikuregistri järgi

KUULATI:

Olga Arik: Üleminek uuele ARNO infosüsteemile on tehtud linna õppeasutuste 
administratsioonide töö lihtsustamiseks, raamatupidamiseks ja lastevanemate abistamiseks. 
Lapsevanemad logivad ise ID-kaardiga antud süsteemi sisse ja täidavad nende laste 



huvikoolidesse vastuvõtmise avaldused. Teiste omavalitsuste elanikud on kohustatud kirjutama 
oma omavalitsustele taotluse garantiikirja saamiseks hiljemalt 30. septembriks. Garantiikiri on 
vajalik selleks, et meil oleks teadmine ehk garantii, et omavalitsused hakkavad maksma 
õppekohamaksu oma laste eest. Mina saadan antud informatsiooni garantiikirjade saamise kohta 
lastevanematele. Ei ole võimalust saada garantiikirja koolieast nooremate laste kohta, kuna 
KOV-id ei tasu nende laste eest õppekohamaksu. Narva ja Sillamäe linnade omavalitsused 
keelduvad maksmast õppekohamaksu laste eest, kes elavad SOS-peredes. See küsimus jääb 
lahtiseks ja esitame selle esimesel võimalusel Kohtla-Järve Linnavalitsusele, kuidas me saame 
neid lapsi registreerida kui Loomemaja õpilasi järgmisel õppeaastal.

OTSUSTATI: Võtta informatsioon teadmiseks.

4. päevakorrapunkt: Muudetud õppekavade (keraamikaring, tantsuring “Arabesk”, 
breiktantsuring “Mad Masters Crew”, õmblusring “Stiil”, muusikastuudio) kinnitamine

KUULATI:

Roman Rikas: Tänan infojuhti ja huvihariduse spetsialisti õpetajatele osutatud abi eest 
õppekavade koostamisel.

Õpetajad tutvustasid õppenõukogul viibijatele uuendatud õppekavad.

Olga Arik: Kõikidest õppekavadest on eemaldatud õpetajate nimed, sest õppekavad kuuluvad 
huvikoolile, mitte konkreetsele õpetajale. Õpilaste vanus kõikides õppekavades on muudetud 
lähtuvalt perspektiivist laiendada KMLM huviringides osalemise võimalus ka täiskasvanutele. 
Muudatused ja täiendused õppekavades on tehtud tuginedes Kohtla-Järve Linnavalitsuse poolt 
teostatud teenistusliku järelevalve ettekirjutustele.

Vokaalinstrumentaalansambel: muudetud on huviringi nimetus (uueks nimetuseks on 
“Muusikastuudio”) ja lisandus veel üks õppeaasta. 

Breiktantsuring “Mad Masters Crew”: õppekava on mõeldud 8 aastaks. Laste vanus alates 4. 
eluaastast. Koolitus koosneb neljast etapist. Lisatud on uued elemendid ja need on lahti 
kirjutatud. Märgitud sai, mis õpitulemused saavad saavutatud peale õppekava läbimist. 

Õmblusring “Stiil”: õppeperiood vähenes ühe aasta võrra. Lisandunud on individuaalsed 
tegevused alates 14. eluaastast.

Roman Rikas: Märgin siinkohal ära, et õppekavas “Stiil” on sõna "tüdruk" asendatud sõnadega 
“õpilane” või "laps", sest huviringis osalemine peab olema võimalik kõikidele - nii tüdrukutele 
kui ka poistele, et ei esineks nö soolist diskrimineerimist ning kõikidel lastel oleks võimalik 
kõnealuse õppekava järgi õppida, sh poistel.

Evelina Seppenen: Õppekavadesse tuleb lisada ka näituste läbiviimine. Veel tuleb õppekavades 
vajadusel parandada allikad, sest kirjas peavad olema konkreetsed viited.

Olga Arik: Keraamikaringi õppekavas on vähendatud õppetundide arv ja lisatud uued teemad. 

Tantsuring “Arabesk”: õppekavasid saame muuta vaid siis, kui programm on täielikult läbitud 
(12 aastat). Lisatud on individuaalõppe moodul pärast õppekava läbimist.



Alljärgnevalt toimus arutelu õppekavade muutmise osas õppenõukogu liikmete poolt laekunud 
ettepanekute põhjal.

OTSUSTATI: Kinnitada viie huviringi õppekavad muudetud kujul.

Poolt: 17 + 5 volikirjaga
Vastu: 0
Erapooletud: 0

5. päevakorrapunkt: 2023/24. õppeaasta tulemused, statistika, õppetasud, töödokumentatsioon, 
tarifikatsiooni läbiviimine, rühmade õppeplaanide koostamine, töökoormused

KUULATI:

Olga Arik: See õppeaasta on olnud väga aktiivne ja keeruline, kuid püstitatud ülesannetega 
oleme hakkama saanud. Teisel poolaastal avati kaks uut huviringi (Roheline DisainiLabor, 
Keskkonnasõbralik disain “Ökokunst”) ja igas huviringis tegeleb 2 õppegruppi. Õpetaja 
Ljudmila Rodionova hakkab oma ringi (Keskkonnasõbralik disain “Ökokunst”) esindama 
Kohtla-Järve linnapäeval, kus viib läbi töötoa.
Meie esimene kogemus on seotud lauluringiga “Takt”, kus alustas õpinguid kaks last 
tugiisikutega. 
Mälumängude klubis "Erudiit" peeti esmakordselt mänge õpilastele eesti keeles (mälumäng 
“Nuputaja”) .
Sel aastal hakkasime koostööd tegema MTÜ heategevusliku fondiga “Südamete Soojus”.
Statistika õpilaste kohta näitab, et sellel õppeaastal on Loomemajas õppinud kokku 318 õpilast, 
neist koolieelikuid - 65, 1.-4. klassi õpilasi oli 114, 5.-9. klassi õpilasi - 118 ja 10.-12. klassi 
õpilasi - 11.
Õppemaks - sellest rääkisime koosoleku alguses. Huviringide õppetasude muutmise taotlus on 
saadetud linnavalitsusse ja ootame uut korraldust.
Alustame uuest õppeaastast ringipäevikute täitmist riigikeeles.
Personali arvu ja kompetentsi optimaalse suhte määramiseks, kutse määramiseks, tuleb läbi viia 
tarifitseerimine ja see on planeeritud septembriks 2024. a. Tuletan õpetajatele meelde, et 
täiskoormusega ametikohal töötades peab õpetaja töötama 35 töötundi nädalas, neist 22 on 
õppetunnid. Õppeperiood on 35 nädalat, seega täiskoormusega töötaval õpetajal tuleb läbi viia 
770 õppetundi õppeaasta jooksul.
Kalendriplaanid ja gruppide õppeplaanid: tõlgime eesti keelde ja teeme täiendusi kuni 
31.08.2024. a.

Roman Rikas: Juhin tähelepanu ja tuletan meelde, et kogu dokumentatsioon peab olema 
täidetud riigikeeles.

OTSUSTATI: Võtta informatsioon teadmiseks.

6. päevakorrapunkt: Ürituste plaan 2024/25. õppeaastaks

KUULATI:

Evelina Seppenen: Ürituste plaane järgmiseks õppeaastaks ei ole esitanud breiktantsuring, 
kunstiring, keraamikaring, Keskkonnasõbralik disain “Ökokunst”, Roheline DisainiLabor, 
seikluskasvatusring “Spekter”. Ootan plaane augustis.



OTSUSTATI: Võtta informatsioon teadmiseks.

7. päevakorrapunkt: Õpilaste järgmisele kursusele üleviimise otsustamine

KUULATI:

Roman Rikas: Kunstiringi õpetajalt tuli ettepanek ühe õpilase kolmandale ehk ülejärgmisele 
kursusele üleviimiseks, sest ta näitas esimesel kursusel head ettevalmistuse taset ja suurepärast 
õppimisvõimet.

Tatjana Tarakanova: Äkki saame lisada põhimäärusesse regulatsiooni selle kohta, mis 
reguleeriks eksternõpet. Meil käib huviringides veel andekaid lapsi, kes suudavad läbida 
õppeprogrammi ettenähtust kiiremini ja neil võiks olla selline võimalus.

Olga Arik: EHIS-est olid tehtud iga ringi kohta väljavõtted ja seejärel saadetud iga huviringi 
õpetajale ülevaatamiseks ja avalduste koostamiseks, kuna need õpilased, kes läbisid õppekava, 
peavad olema välja arvatud nimekirjast, samuti need õpilased, kes ei ole õppetasu maksnud. 
Nimekirjades on tehtud muudatused ja praegu saame kinnitada nimekirjad õpilaste kohta, kes 
viiakse üle järgmisele õppeaastale.

OTSUSTATI: Kinnitada KNLM õpilaste järgmistele kursustele üleviimise nimekirjad.

Poolt: 17 + 5 volikirjaga
Vastu: 0
Erapooletud: 0

8. päevakorrapunkt: Muud küsimused, jooksvad arutelud

KUULATI:

Roman Rikas: Õnnitleme Evelina Seppeneni ülikooli eduka lõpetamise ja bakalaureusekraadi 
omandamise puhul. Peale koosolekut liigume kõik koos meeskonnaüritusele.

Roman Rikas Erika Jazõkova
koosoleku juhataja protokollija


